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Jaarrede CropLife NL voorzitter Meerten Smit: 
'Snel duidelijkheid over landbouwbeleid nodig' 
 
 
Traditiegetrouw werd de jaarbijeenkomst geopend met de jaarrede van (aftredend) 
voorzitter Meerten Smit. Hij begon zijn jaarrede met te refereren aan de naamwisseling op 2 
juni 2022 van Nefyto naar CropLife NL. Dit was tevens een moment om de koers van de 
organisatie te herijken. Dat resulteerde niet zozeer in een koerswisseling, maar in het 
markeren van accentverschuivingen die al ingezet waren. 
 
"We zetten in op biologische en laag-risico middelen en biostimulanten. We luisteren naar 
onze omgeving en naar de vragen die er zijn over gewasbescherming. Ook hebben we onze 
gedragsregels geactualiseerd en opgenomen in een vernieuwde gedragscode." 
 

Transitie land- en tuinbouw 
 
In de maatschappij, media en politiek is veel discussie over het gebruik van 
gewasbeschermingsmiddelen. Door sommigen wordt de vraag gesteld of het niet zonder 
kan. "In theorie kan zonder gewasbeschermingsmiddelen worden geteeld. Maar onderschat 
niet de impact hiervan op opbrengst, kwaliteit en landgebruik." 
 
CropLife verwacht dat door de transitie van de land- en tuinbouw het gebruiksvolume van 
gewasbeschermingsmiddelen zal afnemen. "De uitdaging is om met een lager volume 
rendabel te telen en in de vraag van consumenten te blijven voorzien." 
 

Wetenschap en feiten 
 
Meerten Smit noemt de discussie over glyfosaat, Parkinson, waterkwaliteit en PFAS. "Die 
vragen mogen worden gesteld en moeten worden beantwoord, ook door ons." 
 
CropLife NL vindt dat er in de maatschappij en politiek steeds minder ruimte is voor een 
oordeel op basis van wetenschap en feiten, wat tot wantrouwen en onzekerheid leidt. "Het 
is belangrijk om stil te staan bij de vraag waarom gewasbeschermingsmiddelen nodig zijn: 
voor een rendabele teelt met beperkte oogstverliezen, efficiënt landgebruik en een hoge 
voedselkwaliteit." 
 
Over landgebruik: "Met de land- en tuinbouwsector moet een visie worden ontwikkeld 
welke teelten men op welke plaatsen wil. Met aandacht voor productiviteit, waterkwaliteit, 
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milieu en natuur. De keuze voor teelten is niet aan ons. Maar het is wel relevant voor ons 
dat keuzes worden gemaakt, zodat wij onze investeringen hierop kunnen doen." 
 

Innovatieve sector 
 
Ondanks de continue ontwikkeling van nieuwe, innovatieve middelen, krimpt het 
middelenpakket sterk. Ook resistentieopbouw, van bijvoorbeeld schimmels en insecten, is 
een toenemend punt van zorg. "Wij zijn een innovatieve sector, die nieuwe oplossingen voor 
telers ontwikkelt. Dat betreft middelen, maar ook kennisontwikkeling en kennisdeling. Ook 
zetten wij in op nieuwe toepassingstechnieken, zoals spot spraying. Wij blijven ons inzetten 
voor een breed pakket aan oplossingsmogelijkheden voor een duurzame rendabele teelt van 
gezonde gewassen in Nederland." 
 

Stappen in verduurzaming 
 
Op het gebied van verduurzaming zijn stappen in de goede richting gezet. Meerten Smit 
noemt er vier: "De milieubelasting door gewasbeschermingsmiddelen is in Nederland fors 
afgenomen, zo blijkt uit de Europese Harmonised Risk Indicator. Het Ctgb zet in op het 
verkorten van de doorlooptijden en er is een verduurzamingsloket gelanceerd. In de Tweede 
Kamer is breed draagvlak voor het stimuleren van de ontwikkeling van biologische en laag-
risicomiddelen. Met de bloembollensector is een protocol ontwikkeld voor de toepassing 
van azolen om de ontwikkeling van resistente Aspergillus fumigatus tegen te gaan. Dit draagt 
bij aan een betere bescherming van de humane gezondheid." 
 

Uitdagingen toekomst 
 
Naar de toekomst ziet CropLife NL een aantal grote uitdagingen. Meerten Smit noemt er 
drie. Ten eerste: "We zijn in afwachting van een nieuw kabinet. De huidige onzekerheid in 
beleid betekent ook onzekerheid voor onze bedrijven. Wij doen hoge investeringen met een 
lange terugverdientijd. Voorspelbaar beleid kan bijdragen aan een beter investeringsklimaat 
voor nieuwe middelen en technieken." 
 
Ten tweede: "De Europese verkiezingen naderen, waarna andere krachtsverhoudingen 
kunnen ontstaan. Ook hier geldt dat snel duidelijkheid over het landbouwbeleid nodig is. 
CropLife NL pleit ervoor om voort te bouwen op de Europese Green Deal, met aandacht voor 
de voorzieningszekerheid in Europa. Het recente intrekken van het voorstel voor de 
Verordening Duurzaam Gebruik gewasbeschermingsmiddelen (SUR) zien wij we als een stap 
achteruit. Het is een gemiste kans om de ontwikkeling en toelating van biologische 
gewasbeschermingsmiddelen, laag-risico middelen en precisietechnieken een impuls te 
geven." 
 
En de derde uitdaging: "De Toekomstvisie gewasbescherming 2030 en het bijbehorende 
Uitvoeringsprogramma. Het jaar 2030 komt snel dichterbij en dan moeten de doelen zijn 
behaald. Vanuit CropLife NL zijn wij vastberaden om het Uitvoeringsprogramma te laten 
slagen en wij blijven hierop inzetten." 
 

Waterkwaliteit 
 
Dan gaat Meerten Smit in op het thema van de jaarbijeenkomst: waterkwaliteit. "CropLife 
NL zet zich al jaren in voor de verbetering hiervan. De doelstellingen van de Kaderrichtlijn 
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Water zijn zeker nog niet behaald. Wel zien we dat de normoverschrijdingen door 
gewasbeschermingsmiddelen sterk zijn teruggelopen, onder meer dankzij 
Emissiereductieplannen, die mede door CropLife NL-bedrijven zijn opgesteld." 
 
De afname van het aantal normoverschrijdingen vlakt de laatste jaren af. "Met een meer 
gebiedsgerichte aanpak en samenwerking met waterschappen en telers kan nog een 
belangrijke stap worden gezet in het verder terugdringen van de overschrijdingen. Ook het 
ministerie van IenW zet in op versnelling van de aanpak, onder meer met het KRW-
Impulsprogramma. CropLife NL werkt mee aan versnelling. Daarbij richten wij ons op 
gerichte maatregelen om op specifieke locaties de normoverschrijdingen verder terug te 
dringen." 
 

Stewardship initiatieven 
 
Tot slot noemt Meerten Smit drie stewardship initiatieven waar CropLife NL zich voor inzet: 
"De introductie van het gesloten vulsysteem, waarmee blootstelling en emissies naar het 
milieu bij het vullen van spuitmachine worden voorkomen. Ten tweede het Agro E-label en 
onze traceerbaarheidsoplossing Agro CloSer. Het Agro E-label voorziet in digitale 
etiketinformatie. De vervolgstap is om de digitale productinformatie beschikbaar te maken 
voor andere oplossingen, bijvoorbeeld precisietechnieken. Ten derde de vernieuwde aanpak 
voor inzameling van lege verpakkingen en resten. Samen met Agrodis, LTO en Cumela heeft 
CropLife NL de STORL-regeling geheel vernieuwd, met een veel grotere dekking." 
 
CropLife NL kijkt uit naar een duurzame en heldere toekomst, aldus Meerten Smit. "Als 
organisatie zijn we daar klaar voor." 
 


